



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၂၆/ ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၇) ရက်

၇-၇-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၈၅၀.၀
ယူရို	၁၈၈၃.၉
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၂၀.၆
စတာလင်ပေါင်	၂၂၁၃.၃
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၃၅၈.၉
တရုတ်ယွမ်	၂၇၅.၉၅
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၃၅.၇၂
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၃၅၀
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၄၂.၂၉
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၁၇.၈၀
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၃.၀၂၀
ထိုင်းဘတ်	၅၁.၁၅၄
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၇.၉၁၉၅

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ အထွေထွေသတင်းများ

- ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုနှင့် စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ အခြေအနေ
- Intel Company က ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း
- တရုတ်နိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ဇွန်လတွင် အလူမီနီယံဈေးများ ကျဆင်းခဲ့ပြီး လာမည့်တတိယ သုံးလပတ်တွင် အလူမီနီယမ် ရောင်းလိုအားကောင်းလာ မည်ဟု ခန့်မှန်း
- ပြည်တွင်းရေနံဈေး တက်မည်မဟုတ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ကော်မရှင်၏ဝက်ဆိုဒ်တွင် ဖော်ပြအသိပေး
- တရုတ်နိုင်ငံပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေး ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်တွင် ၂.၂၁ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုနှင့် စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ အခြေအနေ

ဂျာမနီနိုင်ငံသည် တတိယကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ပို့ကုန်တင်ပို့သူဖြစ်ပြီး ပို့ကုန်တန်ဖိုးသည် နိုင်ငံစီးပွားရေး၏ ထက်ဝက်ခန့်ရှိပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ပို့ကုန် ယူရို (၁၃၇၅.၆၅၈)ဘီလီယံနှင့် သွင်းကုန်ယူရို (၁၂၀၃.၁၇၄)ဘီလီယံ ရှိပြီး ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ ယူရို (၁၇၂.၄၈၄) ဘီလီယံ ရှိခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်မေလအတွင်း စုစုပေါင်း ပို့ကုန်တန်ဖိုး ၁၂၂.၃၀၀ ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး အီးယူပြင်ပနိုင်ငံများသို့ ပို့ကုန်တန်ဖိုး ယူရို (၅၇.၇) ဘီလီယံရှိခဲ့ရာ ဧပြီလထက် ၁.၁ ရာခိုင်နှုန်း အားဖြင့် တိုးတက်ခဲ့ပါသည်။ အဓိကတင်ပို့ခဲ့သည့်နိုင်ငံမှာ အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ဖြစ်ပြီး တန်ဖိုးအားဖြင့် ယူရို(၁၃.၆)ဘီလီယံဖြစ်ကာ ကာလတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မေလထက် အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ ၄၉.၇ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်တင်ပို့နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အခြားတင်ပို့ခဲ့သည့်နိုင်ငံများမှာ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ယူရို(၉.၃) ဘီလီယံ၊ ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်းနိုင်ငံသို့ ယူရို(၅.၉) ဘီလီယံ တင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် အသီးသီးပိုမိုတင်ပို့နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံသို့ တင်ပို့မှုမှာမူ ဧပြီလတွင် ယူရို(၀.၈) ဘီလီယံနှင့် မေလတွင် ယူရို(၁.၁) ဘီလီယံ တို့ဖြစ်ကာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၆၄.၁ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် မေလတွင် ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်နိုင်ငံများအနက် အဆင့်(၁၀)နေရာတွင် ရှိနေပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းပို့ကုန်များမှာ မတ်လတွင် ယူရို (၁.၀၀၁) ဘီလီယံ ရှိခဲ့ရာမှ ဧပြီလတွင် ယူရို (၈၆၇.၁၀)သန်းသို့ ကျဆင်းခဲ့သည်။

သွင်းကုန်ပိုင်းတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်ဧပြီလ၌ စုစုပေါင်းသွင်းကုန်တန်ဖိုး ယူရို (၁၂၁.၄၅၄) ဘီလီယံ ရှိခဲ့ရာ တရုတ်နိုင်ငံမှ ယူရို (၁၆.၇)ဘီလီယံတင်သွင်းမှုရှိခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၅၂.၈ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတင်သွင်းမှုရှိခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှ အဓိကတင်သွင်းကုန်များမှာ ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ Chemical products ၊ Data processing equipment များဖြစ်ကြပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံမှ ယူရို(၃.၇) ဘီလီယံတိုး တင်သွင်းခဲ့ပြီး ရေနံနှင့်ဓါတ်ငွေ့၊ ကျောက်မီးသွေးနှင့် refined petroleum products တို့ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမသုံးလပတ်အတွင်း ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ဂျီဒီပီမှာ (၀.၂)ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့်တိုးတက်မှုရှိပြီး ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းမှာ မေလတွင် (၇.၉) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် အခြားအီးယူ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနည်းတူ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လျက်ရှိပြီး ၁ လီတာလျှင် သတ်မှတ်နှုန်းဖြင့် အခွန်သက်သာခွင့်(ဓါတ်ဆီ၁လီတာလျှင် ၂၉.၅၅ ဆင့်၊ ဒီဇယ် ၁ လီတာလျှင် ၁၄.၀၄ ဆင့်)ကို ၃ လ(ဇွန်လမှ ဩဂုတ်လထိ) ပေးထားသည့် အစီအစဉ်ကြောင့် အချို့အိမ်နီးချင်း

နိုင်ငံများထက် အနည်းငယ်ဈေးသက်သာနေခြင်းရှိနေသည်။ အိမ်ခန်း ဈေးနှုန်းများမှာလည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ(၃) လအတွင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၁၂ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်မှုရှိလာသလို စားသောက်ကုန်နှင့် အခြားကုန်စည်ဈေးနှုန်းများလည်း မြင့်တက်လာနေပါသည်။

Sources: <https://tradingeconomics.com/germany/exports>
https://www.destatis.de/EN/Themes/Economy/Short-Term-Indicators/IMF/IMF_IWF.html?nn=22952#External
<https://www.destatis.de/Europa/DE/Thema/Verkehr/kraftstoffpreise.html>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

.....
Intel Company က ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း

အမေရိကန်နိုင်ငံ Intel Company က ဂျာမနီနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း Magdeburg မြို့တွင် Computer microchips များထုတ်လုပ်သည့် Complex တစ်ခုကို လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံစီစဉ်ဆောင်ရွက် လျှက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ 3D High-tech processor complex သည် ယူရို ၁၇ ဘီလီယံ တန်ဘိုးရှိပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်အစောပိုင်းတွင် စတင်တည်ဆောက်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားရှိပါသည်။ Intel Germany ၏ မန်းနေးဂျင်းဒါရိုက်တာ Ms.Christin Eisenschmid က ဂျာမနီနိုင်ငံဈေးကွက်ကို အဓိကဦးတည်၍ ဥရောပနှင့် အခြားဈေးကွက်များကို ဝင်ရောက်ရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း၊ ရေရှည်တွင် ချိတ်ဆက်ထား သော စက်ရုံ(၈) ခုအပါအဝင် Mega-fab ကြီးတစ်ခုကို တည်ထောင်ရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း၊ cutting-edge chips များ ထုတ်လုပ်၍ ဥရောပဒေသတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ် ကူးပြောင်းရာ၌ အရေး ပါလာစေရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥရောပဒေသအနေအထားအရ cutting-edge semiconductor ထုတ် လုပ်မှုများနှင့် ဂေဟစနစ်တိုးတက်မှုများ ပေါင်းစပ်လာစေရန် မဟာဗျူဟာချမှတ်ထားရှိကြောင်း၊ အာရှနိုင်ငံများမှ Semiconductor များ တင်သွင်းရမှုကိုလည်း လျော့ကျစေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားပါသည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံအနေနှင့် လက်ရှိတွင် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတွင်စတုတ္ထအကြီးဆုံးနှင့် ဥရောပတွင် တိုးတက်မှုအများဆုံးရှိသည့် နိုင်ငံဖြစ်ခြင်း၊ အော်တိုမိုတစ်၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ၊ Cloud computing

နှင့် လုံခြုံမှုအပိုင်းများ တိုးတက်မှုရှိခြင်း၊ ထိပ်တန်းဦးဆောင်ကုမ္ပဏီကြီးများရှိခြင်း၊ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ သုတေသနအဖွဲ့အစည်းများရှိခြင်း စသည်တို့က Intel ကုမ္ပဏီအတွက် လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် အဓိကအချက်များဖြစ်စေကြောင်း၊ Magdeburg ဒေသသည်လည်း လိုအပ်သည့်အခြေခံအဆောက် အအုံပိုင်း၊ နေရာအကျယ်အဝန်းပိုင်း သင့်တော်ကောင်းမွန်ပြီး အဓိက မြို့ကြီးများ၊ တက္ကသိုလ်များနှင့် လည်း ချိတ်ဆက်သွားလာလွယ်ကူမှု ရှိခြင်းတို့ကလည်း လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သူများနှင့် အခြားစက်မှု လုပ်ငန်းများ၊ ဝယ်ယူသုံးစွဲသူများနှင့် ထိတွေ့မှုရှိနိုင်ကြောင်း Ms.Christin Eisenschmid က ထပ်မံ ပြောကြားပါသည်။

Intel ကုမ္ပဏီအနေနှင့် လက်ရှိတွင် Magdeburg ဒေသတာဝန်ရှိသူများနှင့် နီးကပ်စွာဆက် သွယ်ဆောင်ရွက်နေပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်ပိုင်းတွင် ၄၅၀ ဟက်တာအကျယ်တွင် တည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ စတင်ပြီး ၂၀၂၇ ခုနှစ်တွင် cutting-edge semiconductor များ ထုတ်လုပ် မှုစတင်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားပါသည်။ စီမံကိန်းနေရာရွေးချယ်ခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းစတင်နိုင်ရန်တို့ အတွက် ဂျာမနီဖက်ဒရယ်အစိုးရ၊ Saxony-Anhalt ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများနှင့် Gemany Trade and Invest (GTAI) တို့က ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပံ့ပိုးပေးကြပါသည်။

Source: Gemany Trade and Invest (GTAI) Newsletter, June 2022

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဘာလင်

တရုတ်နိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ဇွန်လတွင် အလူမီနီယံဈေးများ ကျဆင်းခဲ့ပြီး လာမည့်တတိယ သုံးလပတ်တွင် အလူမီနီယမ် ရောင်းလိုအားကောင်းလာမည် ဟုခန့်မှန်း

ဈေးကွက်အလားအလာ

ဆန်ဆာဝက်ဆိုဒ်၏ အချက်အလက်များအရ (၂၉-၆-၂၂)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့ ပိုင်းရှိ အလူမီနီယံပစ္စည်းများ၏ တစ်တန် ပျမ်းမျှဈေးကွက်ပေါက်ဈေးမှာ ၁၉,၃၈၃.၃၃ ယွမ် ဖြစ်ပြီး တစ်နေ့အတွင်းဈေးမြင့်တက်မှု ၀.၆၄ ရာခိုင်နှုန်း ရှိခဲ့ကြောင်း ဇွန်လအစပိုင်းတွင် တစ်တန်ပျမ်းမျှ ဈေးကွက်ပေါက်ဈေး ၂၀,၂၀၆.၆၇ ယွမ် နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၄.၀၇ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ကြောင်းနှင့် ယမန်နှစ် အလားတူကာလက တစ်တန် ပျမ်းမျှဈေးကွက်ပေါက်ဈေး ၁၈,၈၀၀ နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၃.၁၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာပါသည်။

အလူမီနီယံပေါက်ဈေးသည် (၁၉-၁၀-၂၁)ရက်နေ့တွင် တစ်တန် ပျမ်းမျှဈေးနှုန်း ၂၄,၂၄၀ယွမ် ဖြင့် အမြင့်ဆုံးသို့ရောက်ခဲ့ပြီး မကြာမီကာလတွင် ယင်းမှသွေဖည်ကာ ၂၀.၀၄ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်း သွားကြောင်း ယင်းနောက်ပိုင်းကာလတွင် အခြေအေန ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပြီး (၁၃-၁၂-၂၁) ရက်နေ့မှစတင်၍ အလူမီနီယံ၏တစ်တန်ပျမ်းမျှ ဈေးကွက်ဈေးနှုန်းသည် ၁၈,၆၉၃.၃၃ ယွမ်ခန့် ဈေးပေါက်ခဲ့ပြီးနောက် မကြာမီ ၃.၈၂ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ပါသည်။

ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားကို ခြုံငုံသုံးသပ်ရာတွင် ပြည်တွင်းအလူမီနီယမ်ချောင်း ထုတ် လုပ်မှုစွမ်းရည် လျှော့ချရေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှု ပြန်လည်စတင်ခြင်း တိုးတက်မှုအနေဖြင့် ပြည်တွင်း အလူမီနီယံ သွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှု လျှော့ချရေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှုပြန်လည်စတင်ရေး တိုးတက်မှုသည် စုစုပေါင်း တန်ချိန် ၂.၄၉၅ သန်းဖြင့် ပြန်လည်စတင် ထုတ်လုပ်နိုင်မှု ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါ သည်။

မတော်တဆမှုလုပ်ငန်းများရပ်ဆိုင်းခြင်းမှလွဲ၍ ဒေသအမျိုးမျိုးတွင် ယူနန်သည် ယေဘုယျ အားဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုကို ပြန်လည်စတင်ခဲ့သည်။ အတွင်း မွန်ဂိုလီးယားနှင့် ဟဲနန်ဒေသများတွင် ထုတ်လုပ်မှု၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကို ပြန်လည်စတင်ခဲ့ပြီး ရှန်ရှီတွင် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကွမ်ရှီနှင့် ကွေကျိုးဒေသတို့ ၄၀ မှ ၅၀ တွင် ရာခိုင်နှုန်းစီ အသီးသီးရှိသည်။

ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်အသစ်၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ထုတ်လုပ်မှုတွင် ထည့်သွင်းထား ပြီး ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှု စွမ်းရည်အသစ် ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ယူနန်ပြည်နယ်ရှိ အချို့သော ပရောဂျက်များသည် အခြေခံအားဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုကိုစတင်ခဲ့ပြီး အခြားပရောဂျက်များမှာလည်း ထုတ်လုပ်မှုအတွက် ပြင်ဆင်နေဆဲဖြစ်သည်။ အတွင်းမွန်ဂိုလီးယားရှိ ထုတ်လုပ်မှု၏အချို့ကို ယခုနှစ် အတွင်း အပြည့်အဝထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။ ခြုံကြည့်သော် ထုတ်လုပ်မှုနှုန်းသည် ၃၀% ခန့်ရှိပြီး ယခုနှစ်ဒုတိယနှစ်ဝက်တွင် ထုတ်လုပ်မှုပမာဏ ၈၀၀,၀၀၀ တန် ထပ်မံထုတ်လုပ် နိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားသည်။ ဈေးကွက်အမြင် ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအား ရှုထောင့်မှကြည့် လျှင် ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်အသစ်ကို ထုတ်လုပ်မှုတွင် တစ်မျိုးပြီးတစ်မျိုး ထည့်သွင်းမည်ဟု မျှော်လင့် ရပြီး ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်ကို တတိယသုံးလပတ်တွင် ထုတ်လုပ်မှုအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲနိုင်ခြေရှိသည်။

ရင်းမြစ် http://www.sunsirs.com/uk/detail_news-7808.html

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

ပြည်တွင်း ရေနံဈေး တက်မည်မဟုတ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ကော်မရှင်၏ဝက်ဆိုဒ်တွင်ဖော်ပြအသိပေး

တရုတ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ကော်မရှင်၏ ဝက်ဆိုဒ်တွင် (၂၉-၆-၂၂) ရက်နေ့တွင် ဖော်ပြချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရေနံထုတ်ယူမှု အချိုးသည် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကျော်လွန်သွားခဲ့ကြောင်း လက်ရှိ ရေနံကုန်ချောဈေးနှုန်း ယန္တရားအရ ပြည်တွင်းရေနံကုန်ချောဈေးနှုန်းသည် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်ရေနံစိမ်းပေါက်ဈေးဖြင့် အလုပ်လုပ်ရက် ၁၀ ရက်လျှင်တစ်ကြိမ် ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းကို ညှိနှိုင်းပြောင်းလဲသတ်မှတ်ကြောင်း (ဆီဈေးနှုန်း ညှိနှိုင်းမှုနေ့မတိုင်မီ ၁၀ ရက် ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းကို နိုင်ငံတကာရေနံဈေး အဖြစ်ယခုမှစ၍နောင်တွင်ရည်ညွှန်း) နိုင်ငံတကာ ရေနံဈေးနှုန်းသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ဥပဒေအရကန့်သတ်ချက်၏ အမြင့်ဆုံးပမာဏဖြစ်သည့် တစ်စည်လျှင် ဒေါ်လာ ၁၃၀ ထက်ကျော်လွန်ပါက ဓာတ်ဆီနှင့် ဒီဇယ်ဈေးများကို မြှင့်တင်ခြင်းမပြုရန် (သို့မဟုတ်) မူအရ ထိုပမာဏအောက်လျော့၍သာ ဈေးတက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်လုပ်မှုအဆင့် နောက်ပိုင်းသုံးစွဲသူများနှင့် စားသုံးသူများအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး လျှော့ချပေးရန်နှင့် အမှန်တကယ် ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ် လျော့ကျစေရန် နိုင်ငံတော်ကောင်စီ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် နိုင်ငံတကာရေနံဈေးနှုန်းသည် ဥပဒေအရ ကန့်သတ်ချက်၏ အမြင့်ဆုံးပမာဏဖြစ်သည့် တစ်စည်လျှင် ဒေါ်လာ ၁၃၀ ထက်ကျော်လွန်ပါက ဓာတ်ဆီနှင့် ဒီဇယ်ဈေးများကို ရေတို (နှစ်လထက် မကျော်လွန်သောကာလ)တွင် မြှင့်တင်ခြင်းမပြုရန်၊ အကယ်၍ နိုင်ငံတကာ ရေနံဈေးနှုန်း နှစ်လထက်ကျော်လွန်ဈေးတက်ပါက သင့်လျော်သောမူဝါဒနှင့် အစီအမံများဖြင့် ကြိုတင်သတ်မှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

တစ်ချိန်တည်းတွင်ပင် ဆီချောသန့်စင်သော အင်တာပရိုက်စ်များ၏ ထုတ်လုပ်ရန်စိတ်အား ထက်သန်မှုကို ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး တည်ငြိမ်သော ကုန်ချော ထုတ်လုပ်မှုကိုသေချာစေရန်အတွက်လည်းကောင်း ဗဟိုအစိုးရမှ ရေနံချက်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများအား အချိန်မှန်ဈေးနှုန်းထောက်ပံ့မှုများ ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဈေးနှုန်းညှိနှိုင်းမှုကာလအတွင်း ထောက်ပံ့ကြေးစံနှုန်းသည် ချိန်ညှိသော ဓာတ်ဆီနှင့် ဒီဇယ်ဈေးနှုန်း ပမာဏဖြစ်သင့်ကြောင်း ယင်းကို အရည်အချင်းပြည့်မီသော ရေနံချက်လုပ်ငန်းများ လုပ်ငန်းစဉ်အလိုက် လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ရင်းမြစ် http://www.sunsirs.com/uk/detail_news-7815.html

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

တရုတ်နိုင်ငံပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေး ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်တွင် ၂.၂၁ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့

တရုတ်နိုင်ငံ၏ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးနှုန်းသည် ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ၂.၂၁ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသောဇယားအရ ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးကွက် ပေါက်ဈေးသည် လွန်ခဲ့သည့်အပတ်က တစ်တန်လျှင် တရုတ်ငွေကြေး ၃၁၆၇ ယွမ် ရှိခဲ့ရာမှ ယခင်အပတ်က အနည်းငယ် ကျဆင်းခဲ့ပြီး ယခုသီတင်းပတ်ကုန်တွင် ၃၀၉၇ ယွမ်သို့ ၂.၂၁ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားကြောင်း ယမန်နှစ် အလားတူကာလထက် ၁၅.၁၃ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ကြောင်း ကုန်ကျစရိတ်ပံ့ပိုးမှုကောင်းမွန်၍ ထုတ်လုပ်မှုနောက်ပိုင်းဝယ်လိုအားသည် ယေဘုယျသာဖြစ်သော်လည်း ယူရီးယားရောင်းလိုအားမှာမြင့်မားပါကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

အမြောက်အမြားထုတ်လုပ်သူများထံမှ အချက်အလက်များအရ တရုတ်နိုင်ငံရှိ ပင်မစက်ရုံထုတ် ယူရီးယားဈေးနှုန်းသည် ပြီးခဲ့သည့်အပတ်က အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ဂျန်ရှူးစန် Zhangzhou San'an ယူရီးယား တစ်တန်လျှင် ယွမ် ၃၃၀၀ ဖြင့် ယခုသီတင်းပတ်တွင် ဈေးပေါက်ခဲ့ရာလွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်နှစ်ပတ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ယာယီဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ခဲ့ကြောင်း ရှန်ဒွံးရွီဇင်း Shandong Ruixing ယူရီးယားတစ်တန်လျှင် ၃၀၆၀ ဖြင့် ဈေးပေါက်ခဲ့ပြီး ယခုသီတင်းပတ်တွင် တစ်တန်လျှင် ၉၀ ယွမ် ကျဆင်းသွားကြောင်း၊ Hualu Hengsheng ယူရီးယားသည် ယခုသီတင်းပတ်ကုန်တွင် ၃၀၈၅ ယွမ်/တန် ဈေးပေါက်ခဲ့ရာ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပတ်ဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တစ်တန်လျှင် ၂၀ ယွမ်ဈေးကျဆင်းခဲ့ကြောင်း စက်မှုလုပ်ငန်းကွင်းဆက်၏ အထက်ပိုင်းနှင့် အောက်ပိုင်းအချက်အလက်များအရ ယူရီးယား၏အထက်ပိုင်း ထွက်ကုန်များသည် ယခင်အပတ်ကထက် အနည်းငယ်ကျဆင်းသွားကြောင်း၊ liquefied natural gas LNG ဈေးနှုန်းသည် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပတ်ကုန်တွင် တစ်တန်လျှင် ၆၃၆၂ မှ သို့ လွန်ခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ၅၈၂၀ ယွမ်သို့ အနည်းငယ်ကျဆင်းသွားခဲ့ကြောင်း ယခင်အပတ်က ၈.၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ပြီး ယခင်နှစ် အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၆၄.၅၆ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ကြောင်း အင်သရာဆိုဒ်ကျောက်မီးသွေးဈေးနှုန်း အနည်းငယ်မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း မေလမှ ဇွန်လအထိ အင်သရာဆိုဒ်ကျောက်မီးသွေးဈေးနှုန်းသည် တစ်တန်လျှင်ယွမ်၂၅၀ ခန့် မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ယူရီးယားထုတ်လုပ်မှု အဆင့်နောက်ပိုင်းရှိ မယ်လမင်းဈေးသည် ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်ကုန်တွင် တစ်တန်လျှင် ၉၆၀၀ ယွမ်မှ ယခင်သီတင်း

ပတ်ကုန်တွင် ၉၅၃၃.၃၃ ယွမ်သို့ ယခင်အပတ်က အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့ပြီး ၀.၆၉ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

ဝယ်လိုအား၏ ရှုထောင့်မှနေ၍ စိုက်ပျိုးရေးဝယ်လိုအားသည် ယေဘုယျဖြစ်ပြီး စက်မှုကဏ္ဍ လိုအပ်ချက်မှာ အဓိကအားဖြင့် ခိုင်မာပါကြောင်း တောင်ဘက်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုပိုများလာပြီး စိုက်ပျိုးရေးအပိုင်းမှ လိုအပ်ချက် လျော့နည်းလာကြောင်း ခြပ်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ရော်ဘာပြားစက်ရုံများ၏ လုပ်ငန်းများသည် ယေဘုယျအားဖြင့် ဝယ်ယူရန် လိုအပ်ရုံမျှသာဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ လုပ်ငန်းကို စတင်ခဲ့ကြကြောင်း မယ်လမင်းဈေးအနည်းငယ်ကျလာပြီး ယူရီးယားဝယ်ယူမှုအပေါ် စိတ်အားထက်သန်မှု အားနည်းလာခဲ့သည်။

ရောင်းလိုအားရှုထောင့်မှနေ၍ တစ်နေ့လျှင် ယူရီးယားအထွက်နှုန်းမှာ တန်ချိန် ၁၇၀၀၀၀ ခန့်ရှိကြောင်း မကြာသေးမီက အချို့သော ထုတ်လုပ်သူများသည် စက်ရုံပြုပြင်မွမ်းမံရန် စီစဉ်နေပြီး ယူရီးယားအထွက်နှုန်း လျော့ကျမည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း အနာဂတ်ဈေးကွက်တွင် ယူရီးယားဈေးအနည်းငယ် အတက်အကျရှိပြီး အဓိကအားဖြင့် ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ဇူလိုင်လ ပထမဆယ်ရက်အတွင်း ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးကွက်သည် အဓိကအားဖြင့် စုစည်းမှုကြောင့် အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ယူရီးယားလေ့လာသုံးသပ်သူများသည် ယူရီးယားထုတ်လုပ်မှု အထက်ပိုင်းရှိ အင်သရာဆိုဒ်ကျောက်မီးသွေးအတုံး ဈေးကွက်အနည်းငယ်တက်လာပြီး ကုန်ကျစရိတ်ထောက်ပံ့မှု ကောင်းမွန်မည်ဟု ယုံကြည်ကြကြောင်း ယူရီးယားထုတ်လုပ်မှု၏နောက်ပိုင်း စိုက်ပျိုးရေးဝယ်လိုအား အားနည်းလာကာ စက်မှုဝယ်လိုအား လွှမ်းမိုးလာသဖြင့် ယူရီးယားတင်ပို့မှုကို ကန့်သတ်ထားကြောင်း ယူရီးယားနေ့စဉ် ထုတ်လုပ်မှုသည် မြင့်မားသောအဆင့်တွင်ရှိပြီး ကျဆင်းမည့်မျှော်လင့်ချက်များရှိကြောင်း လက်ရှိမှာ ရောင်းလိုအားက ဝယ်လိုအားထက် ကျော်လွန်နေပြီး မကြာသေးမီက ယူရီးယားသည် အနည်းငယ်ကျဆင်းသွားနိုင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရင်းမြစ် http://www.sunsirs.com/uk/detail_news-7790.html

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

.....